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KYLÄPARLAMENTIN KOKOUS 

Aika Maanantaina 6.10.2014 klo 18:30 

Paikka Kulttuuritalo Kimara, Koulukeskus 

 

1 KOKOUKSEN AVAUS 

Puheenjohtaja Paula Pusa avasi kokouksen ja toivotti läsnäolijat tervetulleiksi.  

2 TODETAAN KOKOUKSEN LÄSNÄOLIJAT 

Todettiin läsnäolijat, nimilista on pöytäkirjan viimeisellä sivulla. Kyläparlamentin jäsenten 

lisäksi paikalla olivat kutsuttuna asiantuntijat: kaupungin systeemisuunnittelija Markku 

Majaniemi, Multian valokuituverkkohankkeen yhteyshenkilö Tarja Saramäki sekä 

verkostoasiantuntija Hannu Saarimäki. 

3 TIETOLIIKENNEVERKOT, AJANKOHTAISET KUULUMISET 

 Taustaa 

Keuruulla kartoitetaan parhaillaan niitä kohteita ja alueita, joihin valokuituverkkoa tulisi 

rakentaa. Selvitystyö on annettu tehtäväksi systeemisuunnittelija Markku Majamäelle ja se 

pitää sisällään teollisuus- ja keskustaajama-alueiden kartoituksen, eikä kosketa 

maaseutualueita.  

 

Keuruun kunnan alueen omaa kokonaisvaltaista verkkosuunnitelmaa ei ole vielä tehty. 

Kaupungilta viestitetään, että kyläläisten tietoliikenneverkkotarpeiden selvitystyön tulisi 

lähteä kylistä itsestään. Tämän jälkeen tarve valokuituverkon rakentamiselle hahmotetaan 

kyläkohtaisten liittyjien määrää mukaan; taajamien ja haja-asutus alueiden verkot 

rakennettaisiin yhdessä, mutta suunnitelmat tehtäisiin erikseen.    

 Sonera on luvannut 4G-verkon 95 % Keuruun alueesta vuoden 2017 loppuun mennessä. 

 

Kyläparlamentti totesi, että parempien tietoliikenneyhteyksien rakentamisella on Keuruun 

seudulla kiire, sillä nykyisin suuri osa myös yhteiskunnan tarjoamista palveluista on siirtynyt 

nettiin. Ongelma korostuu kylillä, joista on pitkät matkat fyysisten palveluiden ääreen. 

Erittäin tärkeitä huomionarvoisia ryhmiä ovat myös yrittäjät ja kesäasukkaat, joilla toisen 

toimeentulo ja toisen viihtyvyys ovat luotettavasti toimivista, riittävän tehokkaista 

tietoliikenneyhteyksistä kiinni.   

 

Maakuntaliitto on kuuleman mukaan luvannut huolehtia siitä, että meneillään oleva 

valtakunnallinen laajakaistahanke tulee toteutumaan myös Keski-Suomessa. Keski-Suomen 

strategia, tavoitetila 2017 -materiaalissa kuvataan tilannetta (v. 2017) seuraavasti:  

 

”Kaikilla keskisuomalaisilla on pääsy nopeisiin ja turvallisiin tietoliikenne verkkoihin… 

Julkishallinnon palvelupisteiden vähentyessä nykyistä monipuolisemmat palvelut voivat olla 

tarjolla tietoliikenneverkkojen välityksellä. Arjen ja asumisen helpottamista tukeviin 

palveluihin ja niiden saatavuuteen tulee panostaa erityisesti Keski-Suomen haja-

asutusalueilla ja maaseudulla.” 
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Muita huomioita ja keskustelussa esiin noussutta: 

- On muistettava, että ”Laajakaista kaikille 2015” on haja-asutus alueiden (ei taajamien) 

hanke 

- Verkon rakentaminen on hidastunut valittajien vuoksi, mutta myös Viestintävirasto, 

rahoittajat ja kunnat ovat vitkutelleet  

- Verkon rakentamisesta on tehty monimutkaista, valtakunnallista mallia ei ole 

- Otettaisiin mallia muualta: Valokuituhankkeessa onnistuttu mm. Savossa ja Pohjois-

Karjalassa 

- Kuitu itsessään ei ole kallista, vaan sen maahan kaivaminen. Miksei kuitua kaiveta 

maahan samaan aikaan muita kaapelitöitä tehdessä? 

- Kun haja-asutus alueiden verkko rakennetaan, on järkevää rakentaa myös taajama, 

koska yleensä taajamat ovat keskellä kuntaa  

- Kuitu lähtee yhdestä tietystä paikasta kuhunkin osoitteeseen, kuituja ei voida haaroittaa 

mistä tahansa 

- Sekä langallista että langatonta tekniikkaa tarvitaan tukemaan toisiaan. Käyttäjän tarve 

ratkaisee  

- Keuruulla on käytössä langattomia 3G ja 4G -yhteyksiä, mutta säätilat, 

liikennemäärä/kuormitus ja maasto vaikuttavat yhteysnopeuteen 

- Jos kylille saadaan riittävän moneen mastoon 4G:t, jo silloin moni pärjäisi paremmin 

(4G:tä ei saada mastolta ilman, että mastolle vedetään ensin valokuitu) 

- Mitä enemmän 4G:tä on ilmassa, sitä tukkoisemmaksi se käy ja rajattuina aikoina tullee 

toimimaan kuten 3G:kin, koska joudutaan käyttämään enemmän tehoja  

- Peruskäyttäjä pärjää 50 megan yhteydellä 

- Multialla on tehty valokuitukytkentöjä taajamassa, mökkiläisille, yrityksille.. Käyttäjien 

hymy on herkässä, kun yhteydet vihdoin toimii 

- Jukojärvellä suunnitelmat verkolle olemassa, mutta olisi tarvittu enemmän 

liittymätilaajia sekä takausta/välirahoitusta kaupungilta toteutukseen 

- Verkon rakentamisen ehtoja: rakentamisesta on oltava kunnanvaltuuston päätös ja 

Keuruun on päästävä mukaan useamman keskisuomalaisen kunnan perustamaan 

verkkoyhtiöön 

 Kokouspöytäkirjan liitteenä on Tarja Saramäen laatima yhteenveto/ vertailu 

valokuituhankkeen etenemisestä ja euroista Multialla & Keuruulla vuosien 2010-2014 aikana. 

Mitä valokuituliittymä maksaisi tällä hetkellä kytkettynä, arvio kustannuksista 

- liittymämaksu n. 1300 euroa 

- asennusmaksu ja päätelaitemaksu n. 200 euroa 

- verkkomaksu 36 euroa + yhteyskapasiteettiin perustuva nettimaksu asiakaskohtaisesti 
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Päätettiin edetä valokuituverkko asiassa seuraavasti  

1. Laaditaan/kerätään kannanotot 

- kyläparlamentin kannanotto   

- yrittäjäyhdistyksen kannanotto  

- maataloustuottajien kannanotto 

- nuorisovaltuuston kannanotto 

 

2. Tehdään kaupungin kanssa yhteistyötä 

- järjestetään tiedotustilaisuuksia 3 kpl kunnan alueella 

- oltava valmis esite/paperi, mistä on kysymys 

- paras tieto, miten kunnan asukkaat tavoitetaan, on kaupungintalolla 

- kartoitetaan kyläkohtaisten liittymien tarve kyselyllä 

4 MUITA ASIOITA 

Päätettiin, että nyt ei nosteta keskusteluun enempää eteenpäin vietäviä aiheita, vaan 

hoidetaan valokuitu/tietoliikenneverkko -asiaa kuntoon. Otetaan myöhemmin esille mm. 

kylien turvallisuusasiat. Työkanava-hankkeesta on myös pyydetty tiedottamaan, että keväällä 

2015 on tulossa uusia tuulia työllistämisrintamalla, josta mielellään tiedotetaan kylien 

yhdistyksiä. 

 

Kaupungin ja kylien yhteinen tilaisuus järjestetään to 23.10. klo 14-16. Paikalle on kutsuttu 

kaupungin päättäjiä sekä Kylävoimaa-ohjausryhmä ja kyläparlamentin jäsenet. Parituntisen 

aikana esitellään Kylävoimaa-projektin saavutukset, kyläparlamentti ja kylien 

kehittämisohjelma. Sovittiin, että projektin saavutuksista kertoo Kirsi, kylien 

kehittämisohjelman sisältöä avaa Aimo ja kyläparlamentin toiminnasta keskustellaan 

yhteisesti. 

 

Puhuttiin alustavasti parlamentin sihteerin valinnasta. Nimeäminen jätettiin seuraavaan 

kokoukseen. Oltiin myös sitä mieltä, että sihteereitä voisi olla kaksi työnjakoa helpottamaan. 

Sihteerin tehtäviä olisivat kokousten koolle kutsuminen, pöytäkirjojen kirjoittaminen ja 

yleinen tiedonjako (joka koskee muitakin kyläparlamentin jäseniä).  

 

5 SEURAAVA KOKOUS 

Seuraava kokous sovitaan myöhemmin. Viestitellään sähköpostitse ja puhelimitse, miten 

tietoliikenneverkkoasiat etenevät.  

 

Kokouksen puolesta 

 

______________________________ ______________________________ 

Paula Pusa   Kirsi Heiskanen 

puheenjohtaja   sihteeri  
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TILAISUUDESSA OLIVAT LÄSNÄ 

Hietanen Esko, Haapamäki 

Jokinen Matti, Riiho 

Jukola Seppo, Koillis-Keuruun HAKA 

Kivinen Tuomo, Etelä-Keuruu 

Koskela Mauri, Haapamäki 

Koskela-Drischenko Raija, Karimo 

Mäkinen-Hankamäki Sari, Etelä-Keuruu 

Pellinen Aimo, Koillis-Keuruun HAKA 

Pusa Paula, Liesjärvi 

Pänkäläinen Hillevi, Etelä-Keuruu 

Riihimäki Matti, Jukojärvi 

Ritala Taina, Karimo 

Saarinen Matti, Karimo 

Siltanen Risto, Jukojärvi 

Ulvinen Sari, Liesjärvi 

Vesterinen Liisa, Etelä-Keuruu 

 

Poissa 

Koski Kaarina, Riiho 

Simsiö Marika, Haapamäki 

 

 


